
Ομώνυμα ή Ομόηχα/ΠΑΡΑΔΕΙΓΜΑΤΑ
Ομώνυμα ή Ομόηχα λέγονται οι λέξεις που προφέρονται το ίδιο, αλλά έχουν διαφορετική σημασία. Οι ομόηχες λέξεις έχουν συνήθως και διαφορετική ορθογραφία. Μερικές από τις συχνότερες ομόηχες λέξεις είναι:
	δανεικός (< δανείζω)
	δανικός (από τη Δανία)

	διάλειμμα (διακοπή)
	διάλυμα (< διαλύω)

	έκκληση (~ σε βοήθεια)
	έκλυση (~ θερμότητας )

	εξάρτηση (< εξαρτώμαι)
	εξάρτυση (~ του στρατιώτη)

	εφορία (οικονομική υπηρεσία)
	ευφορία ( α) πλούσια παραγωγή,
β) ευεξία)

	
	

	κλείνω (την πόρτα)
	κλίνω (ένα ρήμα)

	κόμμα (το σημείο στίξης)
	κώμα (λήθαργος)

	κριτικός (αυτός που ασκεί κριτική)
	κρητικός (από την Κρήτη)

	λίρα (το νόμισμα)
	λύρα (το μουσικό όργανο)

	λιμός (πείνα)
	λοιμός (επιδημική νόσος)

	
	

	όρος (συμφωνία)
	όρος (βουνό)

	σήκω (ρήμα)
	σύκο (το φρούτο)

	σατιρικός (αυτός που σατιρίζει)
	σατυρικός (ο σχετικός µε το σάτυρο)

	σκηνή (η)
	σκοινί (το)

	σωρός (ο) (στοίβα από πράγματα)
	σορός (η) ( το νεκρό σώμα)

	τοίχος (ο)
	τείχος (το)

	ύλη (το υλικό)
	ίλη (μονάδα τεθωρακισμένων)

	φύλλο (δέντρου)
	φύλο (αρσενικό ή θηλυκό)

	χήρος (αυτός που έχασε τη γυναίκα του)
	χοίρος (το γουρούνι)

	
	







Παρώνυμα/ ΠΑΡΑΔΕΙΓΜΑΤΑ
Παρώνυμα είναι λέξεις που μοιάζουν κάπως στην προφορά, αλλά έχουν διαφορετική σημασία. Αυτός ακριβώς είναι και ο λόγος που συχνά συγχέουμε τη σημασία της μιας λέξης µε την άλλη. Πολλές φορές οι λέξεις αυτές ξεχωρίζουν, γιατί τονίζονται σε διαφορετική συλλαβή. Στην περίπτωση αυτή μιλάμε για τονικά παρώνυμα.
Παραδείγματα παρώνυμων:
	αμαρτωλός (αυτός που έχει αμαρτίες)
	αρματολός (αυτός που κρατά άρματα)

	αμείλικτος (σκληρός)
	αμίλητος (που δε μιλά)

	αμυγδαλιές (το δέντρο)
	αμυγδαλές (ο αδένας)

	άπληστος (αχόρταγος)
	άπλυτος (αυτός που δεν έχει πλυθεί)

	
	

	γένεση (δημιουργία)
	γέννηση (ο τοκετός)

	γέρνω
	γερνώ

	γέρος (ηλικιωμένος)
	γερός (δυνατός)

	
	

	εγκληματώ (κάνω έγκλημα)
	εγκλιματίζω (συνηθίζω στο κλίμα)

	έκθλιψη (στη γραμματική)
	έκλειψη (~ ηλίου)

	επιβολή (~ ενός φόρου)
	επιβουλή (κακόβουλο σχέδιο)

	ημιτόνιο (στη μουσική)
	ημίτονο (στα μαθηματικά)

	ηπειρωτικός (αυτός που ανήκει σε ήπειρο)
	ηπειρώτικος (από την Ήπειρο)

	ήμερος
	ήρεμος

	θόλος
	θολός

	σφήκα ( το έντομο)
	σφίγγα (µμυθολογικό τέρας)

	καλόβολος (βολεύεται εύκολα)
	καλόβουλος (θέλει το καλό)

	κάμαρα (το δωμάτιο)
	καμάρα (η θολωτή κατασκευή)

	νόμος
	νομός

	τεχνικός
	τεχνητός

	παίρνω (κάτι)
	περνώ (το δρόμο)

	
	

	
	

	
	

	
	

	
	

	
	

	
	

	
	



